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مدیرعامل اتحادیه زنبورداران گفت: در لایحه 
بودجه ۹۷ برای نهاد هایی که جزو اولویت دولت 
نیست، بودجه هنگفتی اختصاص یافته در حالی 
که بودجه صنعت زنبورداری با وجود اهمیت بالا، 

مغفول مانده است.
عفت رئیســی ســرحدی در گفت وگو با باشگاه 
خبرنگاران جوان، با انتقــاد از مغفول ماندن صنعت 
زنبورداری در بودجه سال آینده، بیان کرد: در لایحه 
بودجه سال آینده برای نهادهای موازی که جز اولویت 
دولت نیست، بودجه هنگفتی اختصاص یافته است، 
به همین خاطر از نمایندگان مجلس تقاضا داریم که  
بخشــی از بودجه را به ســمت و سوی کارآفرینی در 
صنعت زنبورداری که اهمیت بالایی در حفظ محیط 
زیســت و جلوگیری از مهاجرت افراد به کلانشهرها 

دارد، اختصاص دهند.
وی بــا انتقاد از تخصیص نیافتــن ردیف بودجه 
مســتقل به بیمه زنبــورداران اظهار کرد: براســاس 
تفاهم نامه صندوق بیمه تامین اجتماعی کشــاورزان، 
روستاییان و عشایر با اتحادیه سراسری قرار است که 
حدود 85 هزار زنبوردار تحت پوشش بیمه قرار گیرند.

مدیرعامل اتحادیه زنبورداران مطرح کرد

غفلت از صنعت زنبورداری در بودجه سال آینده

این مقام مسئول اعلام کرد: زنبورداران در حالی 
تفاهم نامه بیمه روســتایی و عشایری امضا کردند که 
چشم به راه عدالت در زمینه بیمه و بهره گیری از سطح 

خدمات هستند.رئیسی سرحدی افزود: هم اکنون از 
85 هزار زنبوردار تنها حدود 10 هزار نفر تحت پوشش 
بیمه هســتند که دولت 5 تا 6 هزار نفر آنها از محل 

هدفمندی یارانه ها بیمه کرده و مابقی بیمه خویش فرما 
هستند که نرخ آن بسیار بالا است.

وی با اشــاره به اوضاع نامساعد زنبورداران نسبت 
به روستاییان و عشایر گفت: با توجه به نیمه دوم ماه 
زمستان، زنبورستان ها به سبب نبود بارش های مناسب 
دچار فقر غذایی هستند که با توجه به اهمیت زنبور 
عسل در حفظ محیط زیست از مسئولان تقاضا داریم 

که حمایت جدی از این صنعت به عمل آورند.
مدیرعامل اتحادیه زنبــورداران ادامه داد: اکنون 
85 هزار عضو اتحادیه سراسری زنبورداران هستند و 
حدود یک میلیون اشتغال غیرمستقیم در این حوزه 
وجود دارد که بدین منظور در صدد هستیم تا بانک ها 
منابع ارزان قیمت، همانند تسهیلات عشایری در اختیار 
زنبورداران قرار دهند تا  بتوانند بر توســعه محصول، 
بازسازی و نوســازی کندوهای عسل، ارتقای کمی و 

کیفی تولید عسل کار کنند.
به گفته رئیســی سرحدی نوســازی و بازسازی 
کندوهای عســل، انتقال دانش فنی به زنبورستان ها 
و اســتفاده از دانش نوین در برداشت محصول امری 

ضروری است.

مدیر عامل راه آهن با  اشاره به سهم 
پایین ریل در جابه جایی کالا در مقایسه 
با جاده، گفت: اگر برای آینده کشــور، 
مصرف انرژی و آمار کشته های جاده ای 
نگران هستیم، باید بدانیم با مدیریت 
فعلی به ســمت افزایش این نگرانی ها 

پیش می رویم.
 به گــزارش  روابــط عمومــی راه آهن 

مدیرعامل راه آهن:

نتیجه مدیریت فعلی  حمل ونقل 
افزایش  سوانح جاده ای است

جمهوری اسلامی ایران، سعید محمد زاده  درباره وضعیت مدیریت فعلی 
حمل ونقل اظهار داشت: باید به مدل تأمین مالی برای تهیه لوکوموتیو به 
شکل جدی بیاندیشیم و تلاش کنیم از هر روشی که می شود این اقدام 
را انجام دهیم زیرا اگر قرار است در صنعت حمل ونقل ریلی کشور اتفاقی 

رخ دهد، مهم ترین گلوگاه آن مسئله تامین نیروی کشش است.
محمد زاده که در  ششمین همایش سالانه مشتری مداری گروه مپنا 
صحبت می کرد، افزود:  مپنا توانسته است در زمینه تکنولوژی قدم بلند 
بردارد اما تنها این مسئله کفایت نمی کند بلکه باید بتوان این تکنولوژی 

را در اختیار بخش خصوصی قرار داد.
مدیرعامل شرکت راه آهن تصریح کرد: اگر یک تن کیلومتر بار از حوزه 
جاده ای به ریل منتقل شود، برای کشور حدود 79/8 تومان صرفه جویی 
اقتصادی دارد.  این اتفاق بزرگی است که طی سه سال از ۳۲ میلیون تن 
بار توانسته ایم به ۴0 میلیون تن بار برسیم، اما باید توجه داشته باشیم که 
چه میزان بار که می توانست توسط ریل حمل شود، در جاده حمل شد.
مدیرعامل شرکت راه آهن با بیان اینکه در سال 95 بالغ بر 60 میلیون 
تن بار معدنی در کشور حمل شده افزود: سهم ریل از آن تنها ۲0 میلیون 
تن بوده است در حالی که ۲0 میلیون تن دیگر هم می توانست در راه آهن 

حمل شود زیرا در جاده های موازی با ریل حمل شده است.
محمدزاده با  اشاره به اینکه در ایران ۳5 میلیارد دلار در صنعت فولاد 
سرمایه گذاری شده است، افزود: جای نگرانی است که برای حمل این بار 
۳5 ریال نیز در نظر گرفته نشــده است. اگر این ۳5 میلیارد دلار بار در 
ســال 1۴0۴ به ۲10 میلیون تن بار برسد، چگونه می توانیم در آینده با 

توسعه خطی حمل این حجم بار را عملی کنیم ؟
وی اضافه کرد: اگر در راه آهن، حمل یک ســوم بار یعنی 70 میلیون 
تن را داشــته باشیم، سهم بار جاده ای به 1۴0 میلیون تن خواهد رسید.  
این بدان معناست که به مجموع بار حمل شده در سال 98  در مسیرهای 
معدنی 100 میلیون تن اضافه می شود درحالی که تا سال 1۴0۴ در توسعه 
جــاده اتفاقی نمی افتد و در نهایت علاوه  بر آنکه در موضوعات اقتصادی 
به توفیقی دست نیافته ایم با سونامی کشته های جاده ای و مصرف انرژی 
مواجه خواهیم شد. اگر برای آینده کشور، مصرف انرژی و آمار کشته های 
جاده ای نگران هستیم باید بدانیم با مدیریت فعلی به سمت افزایش این 

نگرانی ها پیش می رویم.
مدیرعامل شرکت راه آهن گفت: امسال در حوزه اعتبارات عمرانی هیچ 
معجزه ای رخ نخواهد داد و ما مشابه سال قبل با مضیقه مواجه هستیم. 
راه آهن باید در برنامه ششــم توسعه سهم حمل بار خود را به ۳0 درصد 

برساند و امروز ما تنها 1۲ درصد از حمل بار را برعهده  داریم .

از ســخنان اخیرســخنگوی دولت چنین 
برمی آید که قیمت خریــد تضمینی گندم در 
سال۹۷ افزایش نمی یابد که ضربه سنگینی به 

خودکفایی در تولید این محصول است. 
بــه گزارش خبرگزاری مهــر، محمدباقر نوبخت؛ 
ســخنگوی دولت دوازدهم، اخیــراً درباره اینکه چرا 
تاکنون قیمت خرید تضمینی محصولات کشاورزی  
اعلام نشده، تصریح کرده است: »سال های پیش نرخ 
برخی محصولات رشد قابل ملاحظه ای داشته، بنابراین 
برای این دست از محصولات افزایش قیمت پیش بینی 
نمی کنیــم، در مقابل برای خریــد دیگر محصولات 
افزایش رقم وجود خواهد داشت که در شورای اقتصاد 

مصوب شده است«.
این اظهارات در حالی مطرح شده است که در دو 
سال گذشته قیمت خرید تضمینی گندم رشد بسیار 
اندکی داشــته است. قیمت خرید هر کیلوگرم بذر و 
هزینه دستمزد روزانه نیروی کار در سال 96 نسبت به 
سال 95، به ترتیب با 1۳ درصد و 10 درصد افزایش 
روبه رو بوده است. بررســی تمام نهاده های موردنیاز 
کشــت محصول گندم میســر نبوده و دسترسی به 
آمار دقیق قیمت اقلامی مانند سم، کود، حمل ونقل، 
انبارداری و... امکان پذیر نیست لذا 10 درصد افزایش 
نرخ تورم می تواند تا حدودی از افزایش قیمت ســایر 
نهاده ها نسبت به سال های پیش خبر دهد. قیمت خرید 
تضمینی گندم از ســال 9۴ تا سال 95 به میزان ۲/۳ 

ضربه سنگین دولت به خودکفایی گندم در سال۹۷

درصد رشد داشته است که این مسئله ضرر گسترده 
گندم کاران را در پی داشت.

وزارت جهاد کشــاورزی به دلیل حمایت از گندم 
کاران در سال 95، پیشنهاد 11 درصد و در سال 96، 
پیشــنهاد 9 درصد افزایش قیمت را به دولت داد. اما 
نه  تنها افزایش قیمت در نهاده های تولیدی بر تصمیم 

مســئولین اثر نداشــته که رایزنی های وزارت جهاد 
کشاورزی و کمیسیون کشاورزی مجلس نیز نتوانسته 

نظر دولت را تغییر دهد.
رفتار دولت در ماه های اخیر نشــان می دهد قصد 
موافقــت با افزایش 9 درصدی قیمت خرید تضمینی 
گندم را ندارد و قرار اســت همانند دو ســال گذشته، 

تنها دو درصد بر قیمت این محصول بیفزاید. اختلاف 
زیاد قیمت خرید تضمینی گندم با قیمت نهاده های 
مصرفی در این ســال ها، موجب شده تا سود بسیاری 
از گندم کاران با هزینه تولید سربه سر شود و انگیزه ای 

برای تولید نداشته باشند.
در همین رابطه علیقلی ایمانی، رئیس بنیاد ملی 
توانمندسازی گندم کاران با گلایه از اعلام نشدن نرخ 
خریــد تضمینی گندم، گفت: »بایــد تکلیف خود با 
تولیدکنندگان را برای همیشه روشن کنیم، اگر بحث 
حمایت از تولید داخلی در میان اســت باید به قانون 
عمل کنیم، چراکه قانون گذار شرایط کشاورزان را در 
نظر گرفته و گفته است که باید موردحمایت قرار گیرند 
تا چنانچه بازار سر ناسازگاری را با کشاورزان داشت، 
تولیدات کشاورز توسط دولت خریداری و مطابق قانون، 

نرخ محصول بر اساس افزایش تورم لحاظ شود«.
تأخیــر در اعلام قیمت خریــد تضمینی گندم و 
عدم افزایش مناســب آن را می توان تغییر استراتژی 
دولت در حمایت از تولید کالاهای اساســی تفســیر 
کرد. این تغییر رویکرد در ســال های ابتدایی رسیدن 
به خودکفایی، ضربه سنگینی به بدنه تشکیل دهنده 
این دستاورد وارد می کند و باعث از میان رفتن سال ها 
تلاش کشــور و از همه مهم تــر از میان رفتن امنیت 
غذایی کشور می شود. این تغییر را می توان درنتیجه 
نفوذ عده ای دید که با خودکفایی در تولید محصولات 

کشاورزی مخالف هستند.

رئیس  اتحادیه طاقه فروشان پارچه تصریح کرد: 
وقتی بانک ها سودهای سنگینی از تولیدکنندگان 
مطالبه می کنند، توانی برای فعالیت افراد باقی 
نمی ماند و همین امر باعث حذف بخش زیادی از 

تولیدکنندگان از چرخه تولید شده است.
امیر قدیمی نژاد در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان درخصوص وضعیت بــازار عرضه کنندگان این 
صنف اظهار کرد: شــدت کســادی بازار بــه میزانی 
افزایش پیدا کرده که مسیر حرکت این صنف به سمت 
ورشکستگی در حال پیشــروی است. در حال حاضر 
گردش مالی افراد به کمترین میزان ممکن رســیده و 
این روزها بنکداران بیشتر در حال شمارش چک های 

برگشتی هستند.
وی بیان کرد: ورود بی رویه پوشاک خارجی به نام 
برند با قیمت های اندک موجب شد تا تولیدکنندگان 
پوشاک، رغبتی برای خرید پارچه و تولید نداشته باشند.

رئیس  اتحادیه بنکداران و طاقه فروشان پارچه افزود: 
بالا بودن نرخ 10 تا ۲0 درصدی مواد اولیه در کشــور 
در مقایســه با دیگر مناطق دنیا و ســود 18 درصدی 
تسهیلات بانکی از عوامل تاثیرگذار و علت ایجاد تورم 

در بازار بوده است.
قدیمی نــژاد بیان کرد: حدود 7 هزار واحد صنفی 
عضــو اتحادیه بودند که در حال حاضر این تعداد به ۴ 
هزار واحد صنفی رسیده است، که البته این تعداد باقی 

مانده، در حالت نیمه تعطیل قرار دارند.
به گفته وی؛ بخش زیادی از تولیدکنندگان پارچه 
تعطیل شده است و بخش دیگر نیز با ۳0 درصد ظرفیت 

خود، فعالیت می کنند.
این عضو اتاق اصناف با بیان اینکه حدود 90 درصد 
نظام تولید به تسهیلات بانکی وابسته است، ادامه داد: 
وقتی بانک ها ســودهای ســنگینی از تولیدکنندگان 
مطالبه می کنند، توانی برای فعالیت افراد باقی نمی ماند 
و همین امر باعث حذف بخش زیادی از تولیدکنندگان 
از چرخه تولید شــده اســت. در حالی که نرخ ســود 
تســهیلات در چین، انگلیس، ترکیه و دیگر کشورها 
کمتر از یک درصد است.قدیمی نژاد بابیان اینکه قاچاق 

بی رویه صنعت نساجی را با مشکل جدی مواجه کرده 
است، یادآور شد: مســئولان ذی ربط با کاهش تعرفه 
واردات پوشاک، شرایط را برای واردکنندگان مطلوب 
کردند و این امر موجب شد که واردات؛ این بار به صورت 

قانونی صنعت نساجی را تضعیف کند.
وی در توضیح تجمیع تولیدکنندگان در شهرک های 
صنعتی برای تولید پوشاک، گفت: بالا بودن نرخ تولید 
و واردات بی رویــه تاثیــر این طــرح را به میزان قابل 
توجهی کاهش داده اســت، بنابراین باید برنامه ریزی 
جدی درباره جلوگیری از واردات بی رویه پوشــاک و 
 پاییــن آوردن هزینه تولید در دســتور کار خود قرار

 دهیم.

رئیس  اتحادیه طاقه فروشان پارچه:

بالا  بودن سود بانکی بسیاری از مراکز تولید را تعطیل کرد

مدیرکل دفتر توسعه صادرات وزارت جهاد 
کشاورزی گفت: تحقق رشد 22 درصدی صادرات 
محصولات کشاورزی در بودجه سال آینده، منوط 
یخچالی،  کانتینرهای  موانع حمل ونقل،  رفع  به 
نقل و انتقال بانکی، تفاهم نامه گمرکی، تعرفه های 
ترجیحی و شرکت های مدیریت صادراتی است.

شاهرخ شجری، در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان، از رشد صادرات محصولات کشاورزی خبر داد و 
گفت: با توجه به تاکید لایحه بودجه سال آینده مبنی 
بر افزایش درآمد های ارزی، باید حدود 7 میلیارد دلار 
از محل صادرات محصولات کشــاورزی و مواد غذایی 

در سال آینده عاید کشور شود.

وی با  اشــاره به اینکه رشــد صادرات محصولات 
کشاورزی مســتلزم ایجاد زیرساخت های لازم است، 
افزود: اگرچه رشــد ۲۲ درصدی صادرات محصولات 
کشــاورزی در بودجه ســال آینده دیده شده است، 
اما تحقق ایــن امر منوط به رفــع موانع حمل ونقل، 
کانتینرهای یخچالی، نقل و انتقال بانکی، تفاهم نامه 
گمرکی، تعرفه های ترجیحی و شــرکت های مدیریت 

صادراتی است.
شجری ادامه داد: با توجه به تاثیر رفع موانع پیش 
رو در رشد صادرات محصولات کشاورزی انتظار می رود 
که با تعامل و عزم جدی میان دســتگاه های مسئول، 
مشکلات نقل و انتقال پول، زیرساخت های لجستیک 

و حمل ونقل جهت دستیابی به رشد ۲5 درصدی رفع 
شود.در همین رابطه محمد شفیع ملکزاده، رئیس  نظام 
صنفی کشــاورزی و منابع طبیعی هم در گفت وگو با 
باشگاه خبرنگاران جوان گفت: سالیانه به طور متوسط 
1۲0 میلیون تن محصول مختلف کشاورزی در کشور 
تولید می شــود که برخی از آنها چند برابر نیاز داخلی 
اســت.به گفته وی در صورت ساماندهی مناسب و با 
توجه به پتانسیل بالای بخش کشاورزی، صادرات بخش 
اعظمی از محصولات کشاورزی به کشورهای همسایه از 
جمله روسیه، قزاقستان، گرجستان، حاشیه خلیج فارس 

و کشورهای اروپایی امکان پذیر خواهد بود.
ملکزاده با  اشاره به اینکه ایران بیش از 90 درصد 

زعفــران دنیا را تامین می کند، افــزود:در بخش های 
دیگری از قبیل مرکبات، مزیتهای نســبی در کشور 
وجــود دارد که در صورت فــرآوری محصول، امکان 
افزایش صادرات و رقابت با ســایر رقبا در بازار، دور از 

انتظار نیست.
این گزارش می افزاید؛ با توجه به پتاســیل بالای 
بخــش کشــاورزی و اهمیت آن در اقتصــاد، تمامی 
مســئولان بر رشــد صادرات محصولات کشاورزی و 
کاهش درآمد هــای صادراتی حاصــل از نفت تاکید 
بســیاری دارند که به نظر می رسد تحقق این امر تنها 
با فراهم شدن زیرســاخت ها و رفع موانع امکان پذیر 

خواهد بود.

یک مقام مسئول مطرح کرد

اما و اگرهای رشد 22 درصدی صادرات محصولات کشاورزی در بودجه ۹۷

رئیس ســازمان اداری  و استخدامی کشــور گفت: اگر روند 
هزینه های جاری ادامه پیدا کند، تا دو تا ســه سال آینده هیچ 

رقمی را نمی توان برای برنامه های عمرانی کشور اختصاص داد.
به گزارش ایسنا، مجید انصاری در ششمین جلسه از شورای برنامه ریزی 
و توسعه خراسان رضوی اظهار کرد: مدت هاست ما بر این باوریم که اگر 
منابع مالی باشد، مشکلات کشور را حل می کند در حالی که ۴0 سال از 
انقلاب گذشــته و ما امروز می دانیم به صرف تامین منابع مالی، کشور را 
نمی توان پیش برد. اگر ما نتوانیم همین منابع اندک را به درستی مدیریت 
کنیم، نه تنها این منابع هدر می رود بلکه آن بخش اندک نیز مشــخص 

نیست چقدر به درستی هزینه شود.
وی افــزود: به عنوان نمونه در همین حوزه مدیریت بحران، در طول 
دو تا سه ماه گذشته دو حادثه داشته ایم. یکی از این موارد زلزله بود. نوع 
ورود دولــت به این حادثه و منابعی که به آن اختصاص داد، بی نظیر بود. 
در زلزله کرمانشــاه به گونه ای عمل شد که هفته دوم پس از حادثه 50 
درصد منابعی که قرار بود از محل آن به مردم کمک شود، در حساب های 
اســتانی واریز و حواله شده بود اما آنچه که علی رغم این سرمایه گذاری و 
زحمات و تلاش های دستگاه ها رخ داد، این است که هنوز رضایت نسبی 
از این اقدامات نه برای ما و نه مردم حاصل نیســت چون ما در مدیریت 

بحران مشکل داشته ایم.
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور با اشاره به بحران بارش برف در 
کشور هم گفت: حادثه دیگر نیز برف بود. برف سنگینی در تهران و اطراف 
آن رخ داد. ما از روزهای سه شنبه و چهارشنبه همان هفته می دانستیم که 
از جمعه برف آغاز می شــود و برآورد دقیقی نیز از حجم آن داشتیم ولی 
به دلیل نامناسب بودن مدیریت بحران سه روز تمام، همه ترددهای ما با 
توقف مواجه شــد. انصاری ادامه داد: به نظر من نکته اساسی در دشواری 
اداره امور این است که ما چه نگاهی داشته باشیم. امروز همه ما قبول داریم 
که دولت سنگین شده و چابکی لازم برای انجام وظایف خود را ندارد. این 

رویکرد در نگاه ما بوده که دولت به این روز رسیده است.
 به گفته وی، نتیجه این امر شده ۲.5 میلیون نفر نیروی انسانی دولت 
که هزینه های آن ها موجب می شود چیزی برای اعتبارات استانی باقی نماند.

رئیس ســازمان اداری و استخدامی کشور بیان کرد: ما دو سال است که 
عمده هزینه های عمرانی را از طریق اوراق هزینه کنیم و هر سال بخشی 
از آن را می پردازیــم. اگر این روند هزینه های جاری ادامه پیدا کند، تا دو 
تا ســه سال آینده هیچ رقمی را نمی توان برای برنامه های عمرانی کشور 
اختصاص داد. انصاری با بیان اینکه نتیجه این نگاه این اســت که هزینه 
ارایه خدمات به مردم بســیار بالا رفته و دولت خیلی گران اداره می شود، 
گفت: اگر رویکرد ما به سمت استفاده از فناوری های جدید باشد، هزینه ها 
کاهش یافته و شفافیت بیشتر می شود. براساس برخی تحلیل ها بارزترین 
مشخصه نظام اداری ایران کهولت است و این بدون استفاده از فناوری های 

نو قابل تغییر نیست.

رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور: 

هزینه های جاری دولت
 پولی برای عمران باقی نمی گذارد

رئیس اتاق بازرگانی ایران و عراق با  اشاره به طرح های اقتصادی 
روسیه و عربستان برای گرفتن بازار عراق گفت: نمی توانیم این 

بازار را مجانی حفظ کنیم.
یحیی آل اســحاق در گفت وگو با خبرگــزاری فارس در مورد ارتباط 
تجاری ایران و عراق اظهار کرد: ظرفیت تجاری عراق بسیار زیاد است و 
برای ایران امکان مبادلات تجاری با این کشور تا ۲0 میلیارد دلار وجود 
دارد. البته برای دستیابی به چنین رقمی باید همخوانی، هماهنگی، تدبیر 

و اولویت بندی داشته باشیم. 
وی افزود: با امن شدن شرایط عراق ، حضور رقبای تجاری ایران در 
بازار این کشور بیشتر می شود. مخصوصا اینکه همه فعالیت های اقتصادی 
به اجرای پروژه های بازســازی و خدمات فنی و مهندسی در این کشور 
بــاز می گردد.  بطوریکه رقبای تجاری ایران برای گرفتن پروژه های فنی 
و مهندسی از عراق به دنبال دادن کمک های مالی به این کشور هستند.

رئیس اتاق بازرگانی ایران و عراق با  اشاره به اینکه روسیه ۲8/۲ میلیارد 
دلار از عراق طلبکار بود، بیان داشــت: این کشور کل بدهی های عراق را 
بخشیده به شرط اینکه این کشــور، پروژه های اقتصادی خود را به آنها 
واگذار کند.آل اسحاق ادامه داد: همچنین عربستان میلیاردها دلار برای 
تخصیص فایناس به پروژه های فنی و مهندســی عراق در نظر گرفته به 
شرط اینکه این پروژه ها به ایران واگذار نشود یا اینکه واگذاری پروژه های 

فنی و مهندسی براساس اعمال نظر عربستان باشد. 
وی با بیان اینکه کشــورهای مختلف ، اقدام به حمایت های ویژه از 
عراق می کنند، افزود: اگرچه  مسئولین دولتی دو کشور به لحاظ امنیتی 
و سیاسی  با هم هماهنگ هستند اما باید بدانند که نگهداری این روابط 
احتیاج به توجه ویژه در حوزه اقتصادی دارد. برای نگه داشتن بازار عراق 
نیازمند رویکرد اقتصادی جدید هستیم. این رویکرد جدید هماهنگی، عزم، 
توجه و هزینه می خواهد در حالی که ما می خواهیم مجانی این قضیه طی 

شود و به اهداف اقتصادیمان در بازار عراق دست یابیم. 
رئیس اتاق بازرگانی ایران و عراق حجم تجارت ایران با عراق را حدود 
هشت میلیارد دلار عنوان کرد و گفت: تراز تجاری ما با این کشور مثبت 
است و عمدتا کالاهای ایرانی به این کشور صادر می شود و آنها صادراتی 

به ایران ندارند. 

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی با بیان اینکه قدرت 
خرید جامعه کارگری طی ســال های گذشته افت شدیدی داشته 
است، گفت: دستمزد کارگران بیش از 10 روز را نمی تواند تحمل کند.

فتح ا... بیات در گفت وگو با خبرگزاری ایســنا، درباره تعیین دستمزد 
کارگران در شــورای عالی کار اظهار کرد: امسال تاکید برروی این مسئله 
است که به سبد معیشت خانوار کارگری بیشتر پرداخته شود و از اعضای 
شورای عالی کار می خواهیم که با توجه به اهمیت معیشت کارگران تلاش 

و اهتمام خود را در این زمینه به کار بگیرند.
وی افزود: ما با نرخ تورم نمی توانیم پیش برویم و برای کارگران دستمزد 
شایســته تعیین کنیم لذا باید سبد معیشت خانوارهای کارگری را مدنظر 
قرار بدهیم.رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی با بیان اینکه قدرت 
خرید جامعه کارگری طی ســال های گذشــته افت شدیدی داشته است، 
گفت: سبد معیشت دغدغه جامعه کارگری و حقوق بگیر کشور است و طی 
سال های متمادی از واقعیت های روز زندگی فاصله گرفته است، به نحوی 
که دســتمزد کارگران بیش از 10 روز را نمی تواند تحمل کند لذا دولت و 

کارفرمایان باید مساعدت کنند تا قدرت خرید جامعه کارگری بالا برود.
به گفته بیات، دســتمزد کارگران در شورای عالی کار باید واقع بینانه 
تعیین شــود چرا که با افزایش توان خرید، اشتغال نیروهای کار تضمین 

شده و رونق به کارگاه ها و کارخانه ها برمی گردد.
وی ادامه داد: کسانی که محصولات و تولیدات داخلی را مصرف می کنند 
عمدتا از قشر حداقل بگیر و کارگری هستند که دریافتی کمی دارند. این 
عده دنبال اقلام لوکس نیستند و اساسا توان خرید کالای خارجی را ندارند 
و با احتساب خانواده هایشان ۴۳ میلیون نفر را تشکیل می دهند. اگر این 
جمعیت قدرت خرید داشــته باشند، تولید داخلی را خریداری و به رونق 

اقتصاد کشور کمک می کنند.

رئیس اتحادیه گوشت گوســفندی با اشاره به افزایش قیمت 
گوشــت اعلام کرد: نرخ هر کیلو گوشــت گوسفندی تحت تاثیر 
شرایط جوی، مسدود شدن راه ها و کاهش عرضه دام به بازار تهران، 

دستخوش تغییر و تحولاتی قرار گرفته است.
علی اصغر ملکی در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران جوان، از افزایش ۲ 
هزار تومانی نرخ گوشــت در بازار خبر داد و گفت: هم اکنون نرخ هر کیلو 
گوشــت گوسفندی تحت تاثیر شرایط جوی، مسدود شدن راه ها و کاهش 

عرضه دام به بازار تهران، دستخوش تغییر و تحولاتی قرار گرفته است.
به گفته وی؛ هر کیلو شقه گوسفندی بدون دنبه با نرخ ۳8 تا ۳9 هزار 

تومان به مغازه دار و ۴0 تا ۴1 هزار تومان به مشتری عرضه می شود.
ملکی درباره پیش بینی قیمت گوشت افزود: طبق روال با مسدود شدن 
راه هــا و جاده ها هزینه های ترابری افزایش می یابد و در نهایت این افزایش 

قیمت بر نرخ عرضه دام و به دنبال آن گوشت اعمال می شود.
رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی نرخ خرید عمده هر کیلو دام زنده را 
16 تا 17 هزار تومان اعلام کرد و گفت: کاهش عرضه دام در میادین، نوسان 
قیمت دام در بازار را رقم زد.وی با اشاره به تاثیر صادرات دام زنده بر شرایط 
عرضه بیان کرد: با توجه به تصمیم اخیر وزارت جهاد کشــاورزی مبنی بر 
صادرات دام زنده می توان گفت که در صورت تحقق این امر، کمبود دام در 
میادین افزایش خواهد یافت که این موضوع، قیمت گوشــت را دستخوش 

نوساناتی قرار خواهد داد.
ملکی در پاسخ به این سوال که احتمال افزایش قیمت گوشت در ایام 
پایانی ســال وجود دارد یا خیر، گفت: با توجه به افزایش تقاضای ارگان ها 
جهت تامین سبد غذایی کارمندان و خرید مردم جهت تامین مایحتاج خود، 

بازار متشنج خواهد شد.

مشاور پولی و بانکی وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه پیش نویس 
دستورالعمل خرید سهام در سازمان بورس آماده شده گفت: نهادهای 
مالی مانند صندوق نوآوری و شکوفایی فعالیت های مالی انجام می دهند 

اما نظارتی بر فعالیت این صندوق ها وجود ندارد.
به گزارش بانک مســکن، محمدهاشم بت شکن با بیان اینکه پیش نویس 
دســتورالعمل خرید سهام در ســازمان بورس آماده شده اظهار کرد: معمولا 
موسسان و مراکز سرمایه گذاری در جایی که زیر نقطه درآمدی هستند وارد 
می شوند چرا که این موسسات و مراکز ریسک را می پذیرند؛ و از مرحله ای که 
پروژه یا شرکت به رشد می رسد می تواند از بانک تامین مالی یا اوراق منتشر 
کند.وی افزود: در موضوع تامین  مالی انبوه نیز اگر در مرحله استارت هستیم 
عموما نوع تامین مالی ما به شکل حمایت های بلاعوض است اما وقتی پروژه 
به مرحله رشــد می رسد نوع تامین مالی انبوه ما به شکل پاداش خواهد شد 
و در اینجا نظام بانکی می تواند ورود کند. در مرحله بلوغ شرکت یا پروژه نیز 

تامین مالی انبوه مبتنی بر مشارکت وارد می شود.
مشاور پولی و بانکی وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه تامین مالی انبوه 
تأمین مالی جمعی یک فراخوان عمومی از طریق اینترنت، برای تأمین منابع 
مورد نیاز به صورت کمک بلاعوض، تبادل انواع پاداش یا سهام به منظور حمایت 
از ابتکارات در رسیدن به اهداف مشخص است، گفت: بر اساس رویکرد تأمین 
مالی جمعی صاحبان ســرمایه مســتقیما و بدون واسطه به سوی متقاضیان 
سرمایه هدایت می شوند از این رو به تعبیر »بانکداری اجتماعی« نیز نزدیک 
است.بت شکن »مشارکت کنندگان«، »پلتفرم« و »متقاضیان تامین مالی« را 
عناصر فعال در تامین  مالی انبوه عنوان کرد و افزود: کمک و ســرمایه گذاری 
دو حالت کلی مدل تامین مالی مبتنی بر مدل های کسب و کار اهدا، پاداش، 
خرید سهام و وام هستند که پیش نویس دستورالعمل خرید سهام در سازمان 
بورس آماده شده است.وی با  اشاره به توسعه تامین مالی انبوه در دنیا گفت: 
در ســال ۲015 حجم تامین مالی انبوه در جهان حدود ۳5 میلیارد دلار بود 
که ۲5 میلیارد دلار آن از طریق lending است. مشاور پولی و بانکی وزیر راه 
و شهرســازی در بخش دیگری از اظهاراتش با بیان اینکه در حال حاضر در 
حوزه اســتارت آپ ها و توسعه کسب و کارهای مبتنی بر فضای IT یک نهاد 
ناظر تعریف شــده و مشخصی وجود ندارد ادامه داد: معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری طبیعتا وظیفه راهبری دارد در حالی که نهادهای مالی مانند 
صندوق نوآوری و شکوفایی و یک سری صندوق های وابسته فعالیت های مالی 
انجام می دهند اما هیچ نظارتی بر فعالیت این صندوق ها وجود ندارد که یکی از 
خلأهای جدی ما است.بت شکن تصریح کرد: من از همین تریبون اعلام می کنم 
اگر یک روزی نظارت مناسبی به موسسات غیرمجاز نداشتیم و امروز با یک 
چالش مواجه شده اند الان اعلام می کنم اگر نظارت، قانون و مقررات مناسب 
برای نظارت و پایش بر صندوق های نوآوری و شــکوفایی از بعد مالی نباشد 
ممکن است، مشکلات موسسات مالی غیرمجاز در این صندوق ها نیز بروز کند.

رئیس  کنفدراسیون صادرات از افت حدود سه 
درصدی صادرات در ۹ ماه اخیر خبر داد و اعلام 
کرد مهم تریــن دلایل آن عدم حمایت ها و عدم 
تخصیص مشــوق های صادراتی صادرکنندگان 

بوده است. 
به گزارش خبرگزاری ایســنا، آمارهــا از وضعیت 
تجارت خارجی ایران در 9 ماهه ســال جاری نشــان 
می دهد که صادرات با افت و واردات با رشد همراه بوده 
است. کارشناســان دلایل مختلفــی را برای این اتفاق 
مطرح می کنند؛ برخی نسبت به افزایش واردات احساس 
نگرانــی می کنند و برخی هم معتقدند افزایش واردات 
لزومــا بر اقتصاد تاثیر منفی ندارد.در این زمینه رئیس 
 کنفدراسیون صادرات تاکید دارد که افزایش واردات تاثیر 
مثبتی به دنبال داشته و به تولیدات با کیفیت کمک کرده 

است، اما از آنچه باید نگران بود، کاهش صادرات است.  
در همین راستا، محمد لاهوتی اظهار کرد: در 9 ماهه 
امسال ۲/8 درصد افت صادرات داشته ایم، ولی در واردات 
18/5 درصد رشد کردیم. رشد واردات مان نیز به دلیل 
رونق گرفتن بخش صنعت بوده است، چراکه 85 درصد 
کالاهای وارداتی مان کالاهای واســطه ای و سرمایه ای 
است.  وی با بیان اینکه رشد واردات اتفاق مثبتی بوده 
است، ادامه داد: دلیل این رشد به رونق گرفتن صنعت و 
تولید و همچنین به وارد کردن کالاهای با کیفیت ارتباط 
دارد، چرا که در زمان تحریم ها بیشتر واردات مان از پنج 

کشور بود و بیشتر کالاها از چین و هند وارد می شد.
عضو هیئت نمایندگان اتــاق بازرگانی اضافه کرد: 
با توجه به اینکه در ســبد وارداتی مــان در میان پنج 
کشــور اول، کره جنوبی و آلمان قــرار دارند، بنابراین 

واردات با کیفیت از این کشــورها باعث افزایش واردات 
هم شــده است و در واقع این افزایش به نوعی مطلوب 
است، چرا که کیفیت کالاها رشد کرده است و در مقابل 
تولیدات با کیفیت و همچنین صادرات بهتر هم داشته ایم.

لاهوتی ادامه داد: بنابراین رشد واردات  اشکال نیست، 
چراکه ما سهم خارجی مان در تجارت جهانی نسبت به 
حجم اقتصادی مان بســیار کم است و باید بین سه تا 
چهار برابر رشد کنیم. تجارت، جاده دو طرفه است و ما در 
بخش واردات رشد داشته ایم و این اشکال نیست، اشکال 

این است که چرا در بخش صادرات رشد نداشته ایم.
وی افزود: موضوعی که همه به آن واقف هستند این 
است که قیمت تمام شده کالاهای ایرانی اجازه رشد را 
از صادرات گرفته است که دلایل عمده ای دارد؛ مسائل 
مربوط به حمل ونقل، نرخ تسهیلات گران قیمت و مسئله 

نرخ ارز از جمله این دلایل است.  
عضو هیئــت نمایندگان اتــاق بازرگانــی درباره 
وضعیت مطلوب نرخ ارز برای صادرکنندگان بیان کرد: 
صادرکننــدگان معتقدند که نرخ ارز باید متناســب با 
تورم افزایش پیدا کند و افزایش هیجانی نرخ ارز به نفع 

صادرکنندگان نیست. 
به گفته لاهوتی، امسال در هدف گذاری ها ۲1 درصد 
رشــد برای صادرات در نظر گرفته شده اما در 9 ماهه 
حدود ســه درصد رشدمان کمتر بوده است که این به 
دلیل عدم حمایت ها و ناتوانی در پرداخت مشــوق های 
صادراتی بوده اســت.وی افزود: ســال گذشته کمتر از 
1۲ درصــد از میزان بودجه ای که قــرار بود در اختیار 
صادرکنندگان قرار گیرد، محقق شد و امسال هم هیچ 

مبلغی اختصاص پیدا نکرده است.

شرکت نفت و گاز بریتیش پترولیوم اعلام کرده 
است که انتظار دارد در حدود سال 2040 میلادی 
)22 ســال بعد( گاز به عنوان منبع انرژی اصلی 

جهان مورد استفاده قرار بگیرد. 
به گــزارش خبرگــزاری ایســنا، دومنیک امری 
بریتیش  اســتراتژیک شرکت  )نایب رئیس برنامه ریزی 
پترولیــوم یا BP( در یک کنفرانس گازی در وین اظهار 

کرد: این شرکت پیش بینی می کند گاز از زغال سنگ 
در اوایل دهه ۲0۳0 پیشی بگیرد و احتمال زیادی وجود 
دارد که گاز پس از ســال ۲0۴0 یا پیش از آن از نفت 

نیز سبقت بگیرد.
وی به این موضوع  اشاره کرد که برآورد شده که رشد 
تقاضا برای گاز در چین سال گذشته حدود 15 درصد بر 
مبنای سال به سال بود و این شرکت انتظار دارد تقاضا 

برای گاز مجموعا حدود 1/6 درصد در ســال رشد کند 
در حالیکه رشد تقاضا برای نفت 0/8 درصد خواهد بود.

به گفته این مدیر شــرکت نفت و گاز، از نظر تقاضا 
برای گاز از سوی بخش های مختلف، بخش صنعت به 
ویژه انعطاف پذیر مانده و تقاضا از سوی بخش حمل ونقل 
به ســرعت رشد می کند.شرکت BP قرار است جزییات 
بیشــتر را در دورنمای انرژی خود در ۲0 فوریه منتشر 

کند. این شــرکت در آخرین گزارش خود اعلام کرده 
بود انتظار دارد گاز از زغال سنگ در بازار انرژی پیشی 
گرفته و دومین منبع سوخت بزرگ تا سال ۲0۳5 شود.

براساس گزارش رویترز، شرکت BP در گزارش قبلی 
خود پیش بینی کرده بود ســهم نفت تا سال ۲0۳5 از 
۳۳ به حدود ۳0 درصد و سهم گاز به حدود ۲0 درصد 

افزایش پیدا کند.

رئیس اتاق بازرگانی ایران و عراق خبر داد

طرح  عربستان 
برای تصاحب بازار عراق

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی:

دستمزد کارگران 
بیش از ۱۰ روز جواب نمی دهد

رئیس  کنفدراسیون صادرات خبر داد

افت صادرات در ۹ ماهه امسال به دلیل نبود مشوق ها 

بر اساس پیش بینی شرکت بریتیش پترولیوم

گاز تا 22 سال دیگر منبع اصلی انرژی جهان خواهد شد

رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی:

شرایط جوی، گوشت را
 گران کرد!

مشاور پولی و بانکی وزیر راه و شهرسازی:

نظارتی بر صندوق نوآوری و شکوفایی 
وجود ندارد


